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سرمقاله

اقدام عملی به جای دورهمی
ادامه از صفحه یک

چرا در همین گل دوم کره شمالی، پاس با سر 
بازیکن حریف از جلوی ۳ بازیکن و دروازه بان 
ما به راحتی عبور می کند تا مهاجمشان دروازه 
ما را باز کند؟ آیا دستیاران امیرخان در حد این 

نیمکت بوده و هستند؟
این نوشتار صرفا نقد به بازی تیم ملی ایران 
برابر کره شمالی نیست زیرا همانطور که اشاره 
اتفاقات  در  بازی، وجهی هم  این  شد حوادث 
فوتبال دارد که هر از گاهی یقه تیم های بزرگ 
پنالتی  شدن  گل  طرفی  از  و  گیرد  می  نیز  را 
طارمی هم می توانست نقدها را به تمجید بدل 
سازد، بلکه نقدی بر کلیت تصمیمات و تفکرات 
سرمربی تیم ملی در دوران سکانداری این تیم 

است.
آقای قلعه نویی! اگر از این بازی و حتی دوران 
سرمربی گری خود در تیم ملی، درس لازم را 
نگیرید و اگر به جای شجاعت و اقدام بایسته 
در تصمیم و تغییر ) اعم از کادر و بازیکنان( 
هم چنان گرفتار رودربایستی ها و تفکرات نه 
چندان درست باشید، نه می توانید به فوتبال 
ملی خدمتی کنید و نه چندان انتظار می رود 
که با خاطره ای خوش این نیمکت را به سرمربی 
بعدی واگذار سازید! آقای قلعه نویی! هرچه در 
دوره اول سرمربی گری و آنطور کنار گذاشتن تان 
از تیم ملی، محق بودید ولی در این دوره، چنین 

نیست متاسفانه!

خبر

اخبار

هاشمی:
 احزاب قدرت واقعی ندارند

یک فعال سیاسی گفت: اگر احزاب با محدودیت 
مواجه  سیاسی  جایگاه های  آوردن  بدست  برای 
عرصه  در  تاثیرگذاری  نقش  نمی توانند  باشند، 
سیاسی کشور ایفا کنند. در ایران بعد از انقلاب 
احزاب و تشکل های متعددی تشکیل شده است، 

اما هیچ کدام قدرت واقعی ندارند.
محمد هاشمی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
نقش احزاب در کارآمدسای نظام سیاسی و اجرایی 
مختلف  کشورهای  در  احزاب  کرد:  بیان  کشور، 
زمانی که تشکیل می شوند، به دنبال رسیدن به 
قدرت اجرایی هستند. احزاب با این هدف تشکیل 
می شوند که قدرت اجرایی را در اختیار گرفته و 
برنامه ریزی  و  با تشخیص خود  را  نیروهای خود 
هایی که دارند در پست های اجرایی بکار گیرند، اما 

در کشور تشکیل احزاب قوی قابل تحقق نیست.
وی اظهار کرد: قبل از انقلاب اسلامی در ایران 
حزب وجود نداشت؛ صرفا دو حزب وجود داشت 
که آن هم فرمایشی بودند. احزاب قبل از انقلاب 
حتی نمی توانستند در خصوص سیاست ها نظر 
دهند؛ چراکه نظام شاهنشاهی بود. شاه در راس 
حکومت بود. تغییرات سیاسی در ساختار صرفا 
با نظر شاه امکان پذیر بود. اکنون مردم در کشور 
ما نقش تعیین کننده دارند، البته ساختار سیاسی 
نقص هایی دارد. این فعال سیاسی تصریح کرد: اگر 
احزاب با محدودیت برای بدست آوردن جایگاه های 
سیاسی مواجه باشند، نمی توانند نقش تاثیرگذاری 
در عرصه سیاسی کشور ایفا کنند. در ایران بعد 
از انقلاب احزاب و تشکل های متعددی تشکیل 
شده است، اما هیچ کدام قدرتی ندارند. بنابراین 
احزاب نمی توانند به معنای واقعی رشد داشته و 
نقش آفرین باشند. وی تاکید کرد: از سوی دیگر 
ما کشوری مبتنی بر ارزش های اسلامی هستیم. 
ساختار سیاسی و حکومت ما اسلامی است. بعضا 
بین  احزاب  گیری  تصمیم  در  که  هستیم  شاهد 
ارزش های اسلامی و ارزش های حزبی یا خصوصی 
تعارض منافع پیش می آید. بنابراین یکی از علل 
اینکه نمی شود کشور را تشکیلات حزبی اداره کند، 
این تعارض منافعی است که بین احزاب و جامعه 
اسلامی به وجود می آید. در ابتدای انقلاب حزب 
جمهوری اسلامی تشکیل شد و بالغ بر ۱۲ میلیون 
نفر در حزب جمهوری اسلامی ثبت نام کردند. 
اما زمانی که تعارضی بین حزب و رئیس جمهور 
و نخست وزیر به وجود آمد، نقش این حزب کم 
رنگ شد. وی افزود: خواست احزاب نقش آفرینی 
فعلی سیاسی  در ساختار  اما  است  در حکومت 
ما این امر امکان پذیر نیست. در ابتدای انقلاب 
حزب جمهوری تشکیل شد. برای ریاست جمهوری 
بنی  بود.  کاندیدا  نیز  بنی صدر  داشت.  کاندیدا 
برنده شد.  تبلیغاتی که داشت  ابزارهای  با  صدر 
حزب جمهوری مجلس را در دست گرفت. تعارض 
بین این دو حزب ایجاد شد. بنی صدر هر که را 
معرفی می کرد مجلس رای اعتماد نمی داد. ۸ وزیر 

در مجلس رای نیاورد.
سیاسی  ساختار  با  کرد:  خاطرنشان  هاشمی 
ساختار  بخواهد  که  قوی  حزبی  تشکیل  موجود 

سیاسی را در اختیار بگیرد امکان پذیر نیست.

رئیس دفتر بازرسی ویژه 
رئیس جمهور منصوب شد

رئیس جمهور در حکمی مهندس مصطفی مولوی 
را به سمت رئیس دفتر بازرسی ویژه رئیس جمهور 

منصوب کرد.
حکم  در  پزشکیان  مسعود  ایسنا،  گزارش  به 
انتصاب مهندس مصطفی مولوی به سمت »رئیس 
دفتر بازرسی ویژه رئیس جمهور« آورده است: نظر 
به اهمیت اصل نظارت و بازرسی در انجام صحیح 
ضرورت  و  اجرایی  دستگاه های  قانونی  وظایف 
ارتقای  جهت  در  پیشگیرانه  و  هدایت گر  نظارت 
کمی و کیفی سطح خدمات رسانی به ملت شریف 
و  شایستگی  تعهد،  مراتب  به  عنایت  با  و  ایران 
سوابق ارزشمند جناب عالی، به این سمت منصوب 

می شوید.
متن کامل این حکم به شرح زیر است؛

بسم الله الرحمن الرحیم
جناب آقای مصطفی مولوی

نظر به اهمیت اصل نظارت و بازرسی در انجام 
و  اجرایی  دستگاه های  قانونی  وظایف  صحیح 
ضرورت نظارت هدایت گر و پیشگیرانه در جهت 
ارتقای کمی و کیفی سطح خدمات رسانی به ملت 
شریف ایران و با عنایت به مراتب تعهد، شایستگی 
و سوابق ارزشمند جناب عالی، به موجب این حکم 
به عنوان »رئیس دفتر بازرسی ویژه رئیس جمهور« 

منصوب می شوید.
در  و  متعال  خداوند  به  اتکال  با  است  امید 
چارچوب قانون اساسی، اهداف سند چشم انداز، 
سیاست های کلی مصوب مقام معظم رهبری 
با  و  پیشرفت  هفتم  برنامه  العالی(،  )مدظله 
رعایت منشور اخلاقی کارگزاران دولت چهاردهم 
مجدانه  این حوزه  در  دولت  اهداف  تحقق  در 

کوشا باشید.
اجرایی  دستگاه های  کلیه  است  شایسته 
وزارتخانه ها و نهادها همکاری و مساعدت لازم را 
با جناب عالی در پیشبرد بهینه امور محوله به عمل 

آورند.
توفیقات روزافزون آن جناب را در انجام شایسته 

وظایف از درگاه خداوند سبحان خواستارم.
مسعود پزشکیان
رئیس جمهوری اسلامی ایران

تکذیب رخدادهای ادعایی در 
فرودگاه بیروت توسط هیأت همراه 

لاریجانی
یکی از اعضای هیأت همراه علی لاریجانی، عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام در سفر به لبنان، 
شیطنت برخی رسانه های عرب زبان درباره اتفاقات 

ادعایی در فرودگاه بیروت را تکذیب کرد.
به گزارش روز شنبه ایرنا، یکی از اعضای هیأت 
همراه علی لاریجانی در این باره به شبکه المیادین 
چارچوب های  اساس  بر  ایران  هیأت  کرد:  اعلام 
معمول دیپلماتیک مورد استقبال مقامات لبنانی 

قرار گرفت.
درباره  رسانه ها  برخی  آنچه  کرد:  تاکید  وی 
بیروت گزارش  ایرانی در فرودگاه  تفتیش هیئت 

کرده اند، صحت ندارد.
این منبع ادامه داد: برخی رسانه ها قصد دارند 
درباره سفر موفقیت آمیز لاریجانی شیطنت کنند.

این اظهارات پس از آن بیان شد که برخی منابع 
مدعی  مغرضانه  اقدامی  در  زبان  عرب  رسانه ای 
همراه،  تیم  و  لاریجانی  ورود  هنگام  در  شدند: 
ماموران امنیتی فرودگاه از آنها خواستند کیف ها و 
وسایل همراه را باز کنند و زیر اسکنر عبور دهند، 
تماس گرفت  لبنان  با مقامات  سپس، لاریجانی 
و اعتراض کرد ولی مدیر فرودگاه بیروت، دستور 

تفتیش همه افراد را داد.
علی لاریجانی، عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام به منظور دیدار و گفت وگو با مقامات لبنان 
صبح جمعه از مبداء دمشق و بعد از ملاقات با 

مقامات عالی سوریه، وارد بیروت شد.
رئیس  بری،  نبیه  با  دیدار  از  پس  لاریجانی 
پارلمان لبنان نیز در جمع خبرنگاران با تاکید بر این 
که جمهوری اسلامی ایران همیشه پشتیبان ملت 
لبنان است، گفت: در سفر به لبنان حامل پیامی 
از سوی رهبر انقلاب برای نبیه بری رئیس پارلمان 

این کشور بودم.
لبنان  جنوب  از  که  عزیزی  مردم  گفت:  وی 
مجبور شدند به مناطق دیگر بروند، باید بتوانند به 

خانه های خود بازگردند.
لاریجانی اظهار داشت: سفر ما به لبنان برای 
این بود که در همه شرایط از ملت و مسئولان این 

کشور حمایت می کنیم.
مشاور ارشد رهبر معظم انقلاب تصریح کرد: ما 
دنبال برهم زدن چیزی نیستیم، دنبال حل مسائل 
و در همه شرایط، پشتیبان ملت لبنان هستیم، 
آنهایی که بر هم می زنند، نتانیاهو و دار و دسته 

اش هستند.

هنوز خبری از رفع فیلترینگ نیست، هنوز جلسات 
هنوز  و  دارد  ادامه  مجازی  فضای  عالی  شورای 
تصمیمی درباره رفع فیلترینگ گرفته نشده است، 
اما هجمه های سنگینی به پاستور و شخص رییس 
جمهور وارد می شود. هجمه هایی که در آن جانب 
کاسبانی گرفته می شود که عایدی شان از فیلترینگ 
به رقم ۲۰ همت رسیده است. این هجمه ها آنقدر 
سنگین بود که مسعود پزشکیان ناچار به توضیح شد.
به  پاسخ  در  جمهور  رئیس  خبرآنلاین  گزارش  به 
ارزیابی های  گفت؛»نتایج  فیلترینگ  رفع  منتقدان 
نشان  فیلترینگ  اجتماعی  اثرات  تحلیل  و  علمی 
می دهد که هیچ یک از اهداف این طرح محقق نشده 
بلکه مضرات و مشکلات دیگری نیز ایجاد کرده، اما 
تعجب آور است که ما همچنان نسبت به ادامه این 

روند پرضرر و بی نتیجه اصرار داریم.
رئیس جمهور با بیان اینکه طرح دولت برای رفع 
فیلترینگ به معنای رها کردن فضای مجازی نیست، 
بلکه موجب توسعه و تقویت حکمرانی و استفاده 
بهینه مردم از آن خواهد شد، گفته بود»بنای دولت 
توسعه آموزش و تولید محتواهای فرهنگی به ویژه برای 
نوجوانان و جوانان و نیز افزایش خدمات دولتی بر 
بستر شبکه های اجتماعی است که منجر به استفاده 
بهینه از اینترنت خواهد شد.« پزشکیان همچنین با 
بیان اینکه دولت به دنبال ایجاد نگاه مشترک با دیگر 
بر  است،  فیلترینگ  رفع  درباره  حاکمیتی  نهادهای 
ضرورت تسریع در اجرای مصوبه جلسه شورای عالی 
فضای مجازی و تشکیل کارگروه ویژه به منظور بررسی 
ابعاد مختلف این موضوع، رفع دغدغه ها و نگرانی ها 
در این زمینه و ارائه نتیجه به جلسه بعدی این شورا 

برای تصمیم گیری نهایی تأکید کرد. 
اما مسعود پزشکیان هرچقدر که از نتایج ارزیابی 
های علمی و تحلیل اثرات اجتماعی فیلترینگ بگوید، 
گوش شنوایی برای آن وجود ندارد، یا وجود دارد و 

نمی خواهند بشنوند.
نمایندگان مجلس به دنبال طرح جدید صیانت؟

اما این فقط ائمه جمعه نبودند که از تریبون نماز 
صف  در  بردند.  بهره  دولت  به  حمله  برای  جمعه 
مخالفان رفع فیلترینگ هم نمایندگان فعلی و سابق 
از  مجلس هم هستند هم برخی چهره های خارج 
مجلس که عصبانیت خود از رفع فیلترینگ را پنهان 

نمی کنند.
مصطفی میرسلیم نماینده سابق مجلس و عضو 
موقعیت  وقتی  نظام،  مصلحت  تشخیص  مجمع 
توییتری  از  بیند،  را خطری می  فیلترینگ  کاسبان 
استفاده می کند که خود فیلتر است. این نماینده 
سابق مجلس که مثل خیلی دیگر از مسئولان کشور، 
دغدغه فیلترشکن ندارد و بدون دردسر وارد فضای 
مجازی می شود، در شبکه اجتماعی ایکس با کنایه 
از مخاطبان خود می پرسد: رفع ممنوعیت از گوشی 
اپل، تسهیل واردات خودرو و رفع محدودیت از فضای 
مجازی، چه پیامی برای عامه مردم و مشکلات روزمره 

معیشتی آنها دارد؟ 
مدیرکل حقوقی ستاد امر به معروف کشور نیز در 
زمره مخالفان رفع فیلتر است و معتقد است؛ »رفع 
فیلتر بدون داشتن قانون درست و جامع و بازدارنده 
مانند این است که ویروس یا میکروبی را بدون واکسن 

وارد جامعه کنیم. «
سردار  شهادت  به  اشاره  با  نیز  کیهان  روزنامه 
اس:  نوشته  نصرالله  حسن  سید  و  نیلفروشان 

»شنیده شده شورای عالی فضای مجازی رفع فیلتر 
دارد.  بررسی  دست  در  را  معاند  سکوهای  برخی 
نمی شود بخشی از نظام در برابر دشمن سرمایه های 
بی بدیلی همچون نیلفروشان ها و زاهدی ها را فدای 
امنیت کشور کند اما بخش دیگر نظام برای سکوهای 
اطلاعاتی دشمن فرش قرمز پهن نماید. رفع فیلتر در 
این شرایط بزرگ ترین اقدام علیه امنیت ملی است.«

علی نهاوندی رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به »ضعف های شورای عالی 
فضای مجازی«، شبکه های اجتماعی و پلتفرم های 
خارجی را »زمینه ایجاد سلطه کفار بر مسلمانان« 
دانسته و تاکید کرد که این نوع سلطه از نظر فقهی و 

شرعی حرام است. 
رفع  درباره  انتقاداتی  گزارشی  در  هم  رسانیوز 
فیلترینگ بیان کرد. در این گزارش ضمن تاکید بر 
دولت  پیشرفت  و  اجتماعی  شبکه های  آسیب های 
کنترل  خواهان  اطلاعات،  ملی  شبکه  در  سیزدهم 
بر فضای مجازی شد.  رضا  کامل دولت پزشکیان 
پور عضو حقیقی شورای عالی فضای مجازی  تقی 
که از مخالفان رفع فیلترینگ است نیز برای دولت 
بارها  جمهور  رئیس  آقای  گفته»  و  گذاشته  شرط 
بر  دارند  اعتقاد  کارشناسی  کار  به  کردندکه  اعلام 
همین اساس به عنوان یک کارشناس معتقدم اگر 
دولت می تواند محتوای ضد اخلاقی که در داخل 
این سکوها منتشر می شود، حذف یا مسدود کند 
و راه حل فنی برای این کار دارد، بیاید ارائه بدهد و 
فیلترینگ را بردارد.« در این میان هستند نمایندگانی 
از جریان اصولگرا که مخالف فیلترینگ هستند و آن 

را مانع کسب و کار مردم می دانند. علیرضا منادی 
سفیدان،رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
خبرانلاین  خبرگزاری  با  گفتگو  در  اسلامی  شورای 
گزاره هایی را مطرح می کند که به نظر می رسد این 
امیدواری به رفع فیلترینگ واهی نیست و به زودی 
شاهد وعده پزشکیان در مورد رفع فیلتر خواهیم بود 
کما اینکه او در این گفتگو از همراهی پلتفرم ها با 
ایران می گوید و از نفوذ نداشتن کاسبان فیلترشکن 

در نهادهای مرتبط با رفع فیلترینگ. 
و  برنامه  کمیسیون  رییس  نایب  لاهوتی  مهرداد 
به  فیلترینگ  سیاست های  به  اشاره  با  نیز  بودجه 
واتساپ،  فیلتر  »می گویند  گفته:  ایلنا  خبرگزاری 
اینستاگرام و تلگرام برای برقراری امنیت مردم لازم 
بوده و ما هم این را حرف حساب می دانیم و همه 
موضوع  اما  بگذاریم.  احترام  تصمیم  این  به  باید 
این  از  استقاده  حال  در  همه  تقریبا  که  است  این 
شبکه های اجتماعی و مجازی هستند با این تفاوت 
که تمام مسئولان کشور و نمایندگان مجلس به طور 
کاملا رایگان از این شبکه ها و فضای مجازی استفاده 
می کنند اما مردم باید بهای آن را بپردازند و فیلترینگ 

فقط برای مردم پولی شد.  «
اما آیا واقعا زور مخالفان رفع فیلترینگ بر موافقان 

آن نمی چربد؟  
این سوال از آنجا مطرح می شود که چند هفته 
افتاده  راه  به  جدیدی  بحث  مجلس  در  که  ایست 
مبنی براینکه نمایندگانی از طیف تندرو به دنبال طرح 
صیانت جدیدی هستند. طرحی که می تواند دولت 
را در مسیر تحقق وعده رفع فیلترینگ با دست انداز 

روبرو کند.
حسنعلی اخلاقی امیری عضو  کمیسیون فرهنگی 
ارائه یک طرح  برای  درباره پیش قدم شدن مجلس 
گوید؛»فضای  می  مجازی  فضای  درباره ساماندهی 
مجازی یک ظرفیت در حوزه های اجتماعی و اقتصادی 
فضای  با  امروزه  جوانان  و  مردم  از  بسیاری  است. 
از  مردم  و  دولت  مجلس،  هستند.  درگیر  مجازی 
وضعیت ایجاد شده ناراضی هستند و با این حساب 
کمیسیون فرهنگی با نگاه به فضای ظرفیتی فضای 
مجازی و نارضایتی از وضعیت موجود،  در پی ارائه 
طرحی مختصر درباره قواعد و ضوابط حکمرانی در 
فضای مجازی است. در این باره طرحی در کمیته 
فضای مجازی ذیل کمیسیون فرهنگی در حال بررسی 
است و اگر این کمیته پیش نویس مربوطه را به صحن 
کمیسیون فرهنگی ارسال کند و در صحن نیز مصوب 
شود، در دستور کار مجلس قرار می گیرد. وی پیشتر 
در مورد جزییات این پیش نویس گفته بود: هرچند 
که این پیش نویس ارتباط مستقیمی با رفع فیلترینگ 
موضوع  به  پرداختن  برای  مناسبی  زمینه  اما  ندارد 

فیلترینگ است.«
با سیگنال های ارسال شده از سوی تندروها درون 
برای  را  راه آسانی  پارلمانی، دولت  برون  و  پارلمانی 
رفع فیلترینگ در پیش ندارد. هر چند گفته می شود 
کمیته ویژه رفع فیلتر در شورای عالی فضای مجازی 
تشکیل شده است اما با وجود مخالفت ها معلوم 
فضای  آیا  یافت.  خواهد  سرانجامی  که چه  نیست 
مجازی باز هم برای مسئولان آزاد و برای مردم عادی 

فیلتر خواهد بود؟

رئیس جمهور در جلسه با مدیران وزارت نیرو و نفت پیرامون 
سوخت نیروگاه های حرارتی کشور بر بیان صادقانه شرایط کشور در 

حوزه انرژی تأکید کرد.
به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان امروز شنبه در نشستی با 
مدیران وزارت نیرو و نفت ضمن استماع گزارش سوخت نیروگاه های 
حرارتی کشور گفت: شرایط ناترازی انرژی کشور را صادقانه با مردم 
مطرح کنیم و از آنها بخواهیم که برای عبور از شرایط بحرانی فعلی 
قدم اول صرفه جویی است و برای هر پروژه ای که برای کاهش 

مصرف طراحی می کنید، پیوست رسانه ای لازم را در نظر بگیرید.

رئیس جمهور  با اشاره به مصرف بالای انرژی در کشور افزود: 
این منطقی نیست که حدود سه برابر کشورهای اروپایی در کشور 
ما برق مصرف می شود. باید از تمام مسیرهایی که می توان مصرف 
را کاهش داد، بررسی و کم هزینه ترین ها را اجرا کنیم. می توان با 
کاهش دمای هوای ادارات دولتی به صرفه جویی انرژی در کشور 

کمک کرد.
رئیس جمهور  با تأکید بر لزوم آغاز نهضت صرفه جویی در کشور 
گفت: خود من در خانه  از لباس گرم استفاده می کنم. دیگران 
هم می توانند این کار را انجام دهند. می توان با کاهش دمای هوای 
ادارات دولتی از طریق کاهش فعالیت سیستم های گرمایشی در 
انرژی صرفه جویی کرد تا بتوانیم برق و گاز بیشتری به خانه های 

مردم برسانیم و خاموشی ها هم کمتر شود.
و  فعلی  دارم شرایط  تأکید  که  این  اظهارکرد:  ضمن  پزشکیان   
ناترازی در حوزه انرژی را به مردم صادقانه بگوییم، معتقدم از تمام 
رسانه ها به خصوص رسانه ملی و نیز از ظرفیت روحانیت و امامان 
جمعه برای توجیه مردم و کاهش مصرف انرژی در کشور باید بهره 

بگیریم.
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: توسعه شبکه های توزیع انرژی اعم 
از برق و گاز در کشور متناسب با زیرساخت های موجود نیست و 
چاره ای جز صرفه جویی در مصرف انرژی به خصوص گاز در شرایط 

فعلی و سرمای هوا نداریم.
 پزشکیان همچنین با اشاره به اهمیت حفظ برق و گاز صنایع 

تولیدی گفت: تا حد ممکن برق و گاز صنایع تولیدی را قطع نکنید 
چون فعالیت آنها منجر به تولید بیشتر و بیکاری کمتر خواهد شد.

در این جلسه وزیر نیرو با توصیفی از شرایط حاد تأمین انرژی در 
کشور گفت: امسال بر خلاف سال قبل سرما یک ماه زودتر آغاز 
شده است و در صورتی که شاهد صرفه جویی در مصرف برق و گاز 
نباشیم، ممکن است فعالیت برخی نیروگاه های برق ما که از سوخت 
فسیلی استفاده می کنند، به دلیل عدم تأمین سوخت مورد نیاز از 

مدار خارج شوند.
وزیر نفت در این جلسه از افزایش تولید نفت خام در طی ۳ 
ماه گذشته خبر داد و گفت: گاز تحویلی به شبکه نیز در این مدت 
شاهد  و  شده  آغاز  زودتر  سرما  امسال  اما  است  داشته  افزایش 

افزایش مصرف هستیم.
وزیر نفت یکی از مشکلات کشور را ظرفیت پایین انتقال سوخت 
به مناطق سردسیر کشور عنوان کرد و اظهار داشت: با توجه به 
محدودیت شبکه های انتقال اعم از خط لوله، ناوگان ریلی و حمل و 
نقل جاده ای برای رساندن سوخت لازم به نیروگاه های شمال کشور 
که مناطق سردسیر هستند، در تنگنا هستیم و جلسات متعددی 

برای حل این مشکل برگزار کرده ایم.
در پایان جلسه مقرر شد که وزارت نیرو گزارش جامع و دقیقی از 
بحران انرژی و تنگناهای وزارت نیرو در تأمین سوخت نیروگاه ها به 
رئیس جمهور ارائه دهند و ضمن ارائه پیشنهاداتی به جلسه سران 

قوا تصمیمات لازم در سطح کلان اتخاذ شود.

مخالفان رفع فیلیترینگ دست به کار شدند

حمله همه جانبه به تحقق وعده پزشکیان
گروه سیاسی- مخالفان رفع فیلترینگ باز هم فعال شده اند. از صاحبان تریبون نماز جمعه گرفته تا اجاره نشینان بهارستان، کمتر روزی است که از رفع 

فیلترینگ ابراز نگرانی نکنند و بر طبل مخالفت نکوبند.

وم آغاز نهضت صرفه جویی در کشورپزشکیان در جلسه پیرامون گزارش سوخت نیروگاه های حرارتی کشور اعلام کرد لز

دولت چهاردهم 
درپی رفع 
فیلترینگ 

است، اما 
موانع بر سر 

راه این دولت 
کم نیست، 
از مخالفان 

تندرویی که 
در شورایعالی 
فضای مجازی 

رخنه کرده 
اند تا تریبون 

دارانی که 
مخالفت خود 

برای رفع 
فیلترینگ را 

تکرار و تکرار 
می کنند

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: باید همه در کشور برای خلق ثروت جدید 
توام با ارزش آفرینی تلاش کنیم و اینکه خلق ثروت در بستر عدالت و اشتغال و 

پیشرفت باشد و تولید را محور خودش قرار دهد.
به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف صبح امروز شنبه ۲۶ آبان ماه در همایش 
تامین مالی تولید، از بنگاه داری به بنگاه سازی با تسلیت سالروز شهادت حضرت 
فاطمه)س( گفت: امروز ۲۶ آبان روز آزادسازی سوسنگرد است که یکی از افتخارات 

ما به شمار می آیند و مصداق این فرموده امام راحل است که »ما می توانیم«.
وی افزود: سوسنگرد در دشت آزادگان در شرایط بسیار خاصی آزاد شد و در زمانی 
که هیچ باوری نبود. این روز را به رزمندگان و به طور خاص عشایر تبریک می گویم 
چرا که آن ها جنگیدند و شهید دادند و زندگی کردند و اقتصاد کشاورزی را در آن 

شرایط سخت ادامه دادند. باید این توانایی را باید به یاد داشته باشیم.
رئیس مجلس خطاب به همتی وزیر اقتصاد گفت: این جلسات به زودی و تا دو 
ماه آینده تکرار شود و حداقل به گفت و گوی تخصصی در مجلس به عنوان سیاست 
گذار با جمع دوستان در عرصه پولی و سرمایه گذاران و بانکی منجر شود تا بتوان 

نکات مطرح شده در بودجه ۱۴۰۴ مورد توجه قرار گیرد.
قالیباف در ادامه بیان کرد: باید همه در کشور برای خلق ثروت جدید توام با ارزش 
آفرینی تلاش کنیم و اینکه خلق ثروت در بستر عدالت و اشتغال و پیشرفت باشد و 
تولید را محور خودش قرار دهد. پس این هدف واحدی برای همه ما اعم از مردم و 

روسای قوا باشد تا هم افزایی اتفاق افتد.
وی ادامه داد: هیچ شکی نیست که نظام بانکی کشور خلاصه یک بخشی از 

اقتصاد کلان کشور است. امروز بانک های ما ۹۲ درصد در سرمایه گذاری ها نقش 
دارند و در صورت حل موضوع سرمایه گذاری خارجی و بازگشت به گذشته سهم آن 
۶ تا ۷ درصد است. زمانی که می گوییم وقتی سرمایه گذاری خارجی بیاید همه ما 
را نجات می دهد، باید بگویم که من مخالف با سرمایه گذاری خارجی نیستم بلکه 

طرفدار آن هستم اما شرط عقل برداشتن موانعی است که خودمان ایجاد کردیم.
قالیباف تاکید کرد: موضوع بانک ها بسیار مهم و کلیدی است به همین دلیل به 
نظر من نظام بانکی هم در موفقیت و هم در عدم موفقیت پیشتاز است. این نقش 
نظام بانکی است که باید باید به آن توجه کنیم. البته باید یه موضوع کسری بودجه 

هم توجه شود چون بعضا دولت تکالیف مالایطاق را بر بانک ها تحمیل می کند.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در جلسه اخیر در شورای عالی اقتصاد در 
رابطه با بودجه ۱۴۰۴ و افزایش هزینه ها بعضا از محل اوراق صحبت کردم که حتما 
یکی از عامل های اختلال در نظام بانکی است و هیچ بحثی هم نیست، ولی بپذیریم 
خلق پول و نقدینگی بی هدف یا بدون کنترل در دست نظام بانکی نیز مشکلات و 

مسائل خودش را دارد.
وی یادآور شد: در مجلس یازدهم وعده حرکت به سمت تحول در حوزه اقتصاد را 
دادیم؛ مجلس یازدهم این تحول را با دقت و با خرد جمعی و با جمع سپاری انجام 
داد و برای کارهای به زمین مانده و کلیدی تصمیم گرفت، البته ادعایی هم نداریم که 

تصمیمات ما همگی درست و قطعی است.
قالیباف بیان کرد: آماده هستیم جاهایی که در قانون برنامه و در قانون های دائمی 
اشکال وجود دارد، در کمترین زمان ممکن اصلاح کنیم. برای مثال، ما در مجلس یک 

تصمیمی در رابطه با یک موضوع مالیاتی گرفتیم و بعد فهمیدیم که اشتباه کردیم و 
در کمتر از ۴۵ روز آن قانون را مجددا اصلاح کردیم.

رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: البته باید قوانین اجرا شود تا بعد بفهمیم 
اشکال دارد یا خیر تا آن را اصلاح کنیم، نمی شود که ما با خرد جمعی قانون بنویسیم 

و بعد بگوییم که ما این را قبول نداریم.
عنوان  به  مرکزی  بانک  به  ما  مرکزی  بانک  قانون  در  حال  هر  به  گفت:  وی 
سیاست گذار اعم از مدیریت بانک مرکزی در حوزه نهادی تا بخش های مختلف، 
اقتدار را بازگرداندیم. باید حرف بانک مرکزی در حوزه سیاست های پولی برای بانک، 
بنگاه، بازار و عموم مردم اعتبار داشته باشد و طبیعتا این سیاست گذاری در حوزه 

پولی مخصوصاً در حوزه نظارتی باید مؤثر باشد.  
وی با اشاره به قانون برنامه هفتم اظهار کرد: در فصل سوم ماده ۸ قانون برنامه 
هفتم تکالیف قانونی روشن شده است؛ این قانون در ۱۲ تیر ابلاغ شده که وظیفه 
بانک های دولتی و خصوصی ارائه گزارش خود درباره ترازنامه ها به بانک مرکزی بود 
تا بانک مرکزی در فرصت دو ماهه آن را بررسی کرده و طبق جدول ۷ کار را پیش 
ببرد. امروز ۲۶ آبان است، کدام بانک دولتی و خصوصی در دو ماه قبل این گزارش 
را به بانک مرکزی داده است، آیا بانک مرکزی چنین گزارشی را بررسی کرده و پاسخ 

داده است؟
قالیباف با بیان اینکه باید در این زمان سامانه ای در بانک مرکزی درباره دارایی های 
ثابت  بانک ها تشکیل می شد، گفت: این دارایی های ثابت باعث بروز مشکلاتی شده 
از جمله اینکه باید بانک ها با ۴۰ درصد نقدینگی جور ۱۰۰ درصد نقدینگی با این تورم 

را کشیده و ارزش پول ملی را حفظ کنند که جزء محالات است.
رییس مجلس با بیان اینکه در برنامه افزایش سرمایه بانک ها هدف گذاری شده 
است، گفت: باید این کار را ظرف سال اول و دوم برنامه حل و فصل کنیم که قانون 
این مسیر را مشخص کرده است. وزیر اقتصاد درباره بانک های دولتی و رییس بانک 
مرکزی درباره بانک های خصوصی مسئولیت دارند. همه ما هم موظف هستیم که با 

کمک هم این کار را پیش ببریم.

قالیباف وعده داد
بازگرداندن اعتماد به بورس
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